



le texte français suit

February 9, 2021

Dear Rotary, Rotaract and Interact Club Presidents --

District 7010 Water Stewardship Initiative

[Great Lakes Watershed Cleanup](#) (GLWC) What started out as an initiative involving the 66 clubs in District 7090, a District that borders parts of Lake Ontario, Lake Erie and the Niagara River to have a Waterside Cleanup as part of Earth Day in April 2021 clubs on both sides of the border, has now grown in scope to include any District and clubs on a waterway that empties into or in the case of the St. Lawrence River, out of the Great Lakes.

With this expand scope, we announced our District's plan to join the six other Districts that surround the Great Lakes/St. Lawrence River in the cleanup in our District 7010 January Newsletter.

Subsequently, and in light of The Rotary Foundation's 7th Area of Focus – [Protecting the environment](#), we have established our District Environmental Task Force.

During our first meeting, and as our first goal, we discussed the GLWC and have decided to expand on this initiative to also include our clubs outside of the Great Lakes watershed.

So, I am pleased to announce the launch of what we are calling the “*District 7010 Water Stewardship Initiative*”.

This will involve all interested clubs participating in a cleanup project in their respective areas, with the focus on waterbodies and waterways, followed by parks, highways, etc. For some clubs, this will simply be a continuation of your ongoing environmental cleanups (Rotary parks or trails, Adopt-a-highways, etc.).

The plan is for individual cleanups to be held between Saturday April 17th and Saturday April 24th, to coincide with the celebration of Earth Day which falls on April 22nd.

My request of you today, is to let our Task Force know if your club will consider participating in our District initiative, which for some will result in also being included as part of the GLWC. **A reply to RIDistrict7010@gmail.com by February 16th indicating your intent and the name of your club lead would be greatly appreciated.** Specifics details as to just what your club may undertake are not required at this time.

Thank you.

Yours in Rotary,

Lynne Chant
District Governor 2020-2021
District 7010



9 février 2021

Chers présidents de Rotary, Rotaract et Interact Club --

Initiative d'intendance de l'eau du district 7010

[Nettoyage du bassin versant des Grands Lacs](#) (GLWC) Ce qui a commencé comme une initiative impliquant les 66 clubs du district 7090, un district qui borde des parties du lac Ontario, du lac Érié et de la rivière Niagara, a organisé un nettoyage des berges dans le cadre du Jour de la Terre en avril 2021. des deux côtés de la frontière, a maintenant pris de l'ampleur pour inclure tous les districts et clubs sur une voie navigable qui se jette dans ou dans le cas du fleuve Saint-Laurent, hors des Grands Lacs.

Avec cette portée élargie, nous avons annoncé le plan de notre district de rejoindre les six autres districts qui entourent les Grands Lacs / St. Lawrence River dans le nettoyage dans notre bulletin de janvier du district 7010.

Par la suite, et à la lumière du 7e domaine d'action de la Fondation Rotary - [La protection de l'environnement](#), nous avons créé notre groupe de travail sur l'environnement au niveau du district.

Lors de notre première réunion, et comme notre premier objectif, nous avons discuté du GLWC et avons décidé de développer cette initiative pour inclure également nos clubs à l'extérieur du bassin versant des Grands Lacs.

Je suis donc heureux d'annoncer le lancement de ce que nous appelons «l'Initiative de gestion de l'eau du district 7010».

Cela impliquera tous les clubs intéressés participant à un projet de nettoyage dans leurs zones respectives, en mettant l'accent sur les plans d'eau et les voies navigables, suivis des parcs, des autoroutes, etc. Pour certains clubs, il s'agira simplement de la continuation de vos nettoyages environnementaux en cours (parcs Rotary ou sentiers, Adoptez une autoroute, etc.).

Le plan est que des nettoyages individuels se déroulent entre le samedi 17 avril et le samedi 24 avril, pour coïncider avec la célébration du Jour de la Terre qui tombe le 22 avril.

Je vous demande aujourd'hui de faire savoir à notre groupe de travail si votre club envisagera de participer à notre initiative de district, ce qui, pour certains, aboutira à être également inclus dans le GLWC. Une réponse à RIDistrict7010@gmail.com avant le 16 février indiquant votre intention et le nom du responsable de votre club serait grandement appréciée. Des détails spécifiques sur ce que votre club peut entreprendre ne sont pas nécessaires pour le moment.

Bien à vous au Rotary,

Lynne Chant
Gouverneur de district 2020-2021
District 7010